
 

 

 

 

 

 

 

Nuuk, den . 24. Juni 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Vil Naalakkersuisut fremme brugen af droner til mange forskellige opgaver her i landet?  

2. Vil Naalakkersuisut arbejde for tilpasning af droneregler og drone lovgivning for 

Grønland? 

3. Vil Naalakkersuisut lave en handlingsplan for brug samt udvikling af brugen af droner i 

Grønland? 

4. Har Naalakkersuisut taget godt imod henvendelser fra folk om brugen og udviklingen af 

droner i vores land? 

5. Støtter Naalakkersuisut oprettelse af Arktisk Drone Center i vores land?  

(Medlem af Inatsisartut Jens Napãtôk, Partii Naleraq) 

Begrundelse: 

Brug af droner er i fremgang ude i verden, hor mange lande udvikler brug af droner i stadig større 

omfang og de gør det fordi de kan foretage hurtigere og billigere service ved hjælp af droner. 

Dermed kan de hurtigt nå til steder som de ikke uden videre kunne komme til ved hjælp af de 

traditionelle services. 

Det er tydeligt at vi der bor i Arktis og som bor i vidstrakt land med få indbyggere der bor langt væk 

fra hinanden kan udvikle vores effektivitet på mange fronter ved hjælp af droner, ligesom vi ved 

brug af disse kan opnå store rationaliseringsgevinster.  

I dag laves der film ved hjælp af droner og vi ved at forskellige virksomheder bruger disse til kontrol. 

I fremtiden skal i kunne foretage grænsekontrol, patruljering af kysten samt i landområder, tælle 

dyr, foretage eftersøgning af personer, redningsoperationer, sende medicin ved akutte tilfælde, 

transportere breve og pakker og sågar udarbejdelse af landkort ved hjælp af droner. 

I dag er der stadigvæk flere og flere af vores medborgere der har fået indsigt i brug af droner og det 

er nødvendigt at vi udnytter den kapacitet som de har opbygget.  

Jeg søger om at modtage svar inden for ti arbejdsdage. 


